
 

Frågor inför årlig miljöuppföljning med SRV återvinning AB (SRV) i samband med 
klimat- och miljöutskottets sammanträde 21 november 2023  
 

1. Klimat- och miljöutskottet är intresserade av hur miljöarbetet genomförs och 
om det finns en struktur för det, både i kärnuppdrag och i det egna interna 
arbetet. Hur bedriver SRV miljöarbetet  
a) i verksamhetens kärnuppdrag (till exempel sophämtningen, drift av 
återvinningscentralerna), och 
b) internt inom er egen verksamhet (till exempel bolagets bilar, inköp, lokaler 
etc.)? 

 
2. Kan SRV redogöra för hur systemet för insamling av förpackningsavfall kommer 

se ut från och med 1 januari 2024, när ansvaret för insamlingen tillfaller 
kommunen/SRV? Samt att det blir krav på separat insamling av matavfall. Vilka 
effekter ser ni framför er, såväl miljö- och klimatmässiga, effekter på er 
verksamhet och hur det påverkar avfallstaxan? 
 

3.  Ser ni några miljöeffekter (positiva och/eller negativa) av förändringen enligt 
fråga 2? 

 
4. Från 1 januari 2027 ska kommunen tillhandahålla fastighetsnära insamling (FNI) 

av de vanliga förpackningsslagen (papper och kartong, plast, metall och färgat 
och ofärgat glas) från alla hushåll. Kan SRV redogöra för hur insamlingssystemet 
kommer ser ut i ägarkommunerna, samt hur tidplanen fram till 1 januari 2027 
ser ut? 

 
5. Med bakgrund av rankingen Sveriges Miljöbästa kommun 20231, hur arbetar 

SRV med frågor om återvinnig och återbruk av elektronikprodukter, samt 
minskad förbränning och ökad återvinning av plast? Hur planerar SRV utveckla 
det arbetet, och på vilka sätt kan ägarkommunerna stötta SRV i det arbetet?  
 

6. Kan ni berätta om konkreta alternativa lösningar för insamling av grovavfall som 
redan finns, eller som ska testas i kommunen (alternativa från att invånare åker 
till nuvarande ÅVC:er)? Vilka miljöeffekter och verksamhetseffekter ser ni kan bli 
en följd av dessa lösningar?  

  
7. Kan ni berätta om vilka möjligheter till återbruk som finns idag/kommer finnas 

på ÅVC:erna framöver?  
 

 
1 Tidskriften Aktuell Hållbarhet gör varje år en kommunranking baserat på delvis en enkät, delvis 
data från andra källor, bland annat statistik från bl.a. SCB och Avfall Sverige. SRV:s 
ägarkommuner tappade poäng på frågorna Har kommunen ett aktivt arbete för att minska 
förbränning och öka återvinningen av plast i kommunen, samt Har kommunen ett systematiskt 
arbete för att främja återvinning/återbruk av elektronikprodukter bland kommunens invånare? 
SÖRAB:s medlemskommuner fick däremot poäng på dessa frågor.  
 
 


